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Chiritoiu: Pretul energiei nu va scadea daca vor fi unite centralele hidro cu cele pe

carbune; masura reprezinta ajutor de stat

Intentia Ministerului Energiei de a reorganiza productia de electricitate prin înfiintarea unei noi companii

care sa includa atât hidrocentrale, cât si termocentrale, reprezinta ajutor de stat si nu va rezolva problema

pretului mare al electricitatii, a declarat, miercuri, Bogdan Chiritoiu, presedintele Consiliului Concurentei,

într-o conferinta pe teme energetice. 

"Simplul fapt ca eu amestec tehnologiile nu vad de ce ar modifica pretul pietei. Este un wishful thinking ca, daca le

punem la un loc, n-o sa mai fie pretul mare. Daca cea mai scumpa tehnologie de care nu ma pot lipsi va fi

carbunele, cum este în momentul de fata, tot carbunele o sa-mi dea pretul de închidere în piata, indiferent cum ma

joc eu cu companiile. Exceptând cazul în care vreau de fapt sa fac subventionari încrucisate. Şi aici am avut

rezerve întotdeauna fata de proiectul de a combina diferite tehnologii", a precizat seful Concurentei.

Chiritoiu a explicat ca masura pe care o are în vedere Ministerul Energiei este considerata ajutor de stat chiar si în

cazul în care centralele hidro si cele pe carbune vor fi unite sub cupola unei singure companii.

"Categoric, nu spune nimeni ca o companie trebuie sa fie monotehnologica, daca este eficient pentru ele nu au

decât sa se dezvolte pas cu pas si acest lucru se întâmpla. Natural se duc în aceasta directie, daca are sens

economic. Daca numai vrem sa facem un mismas, sa punem gunoiul sub pres, asta nu cred ca este legal, pentru ca

tot ajutor de stat este. Pentru mine, faptul ca muti bani de la compania profitabila la compania neprofitabila este

ajutor de stat. Iar daca muti de la centrul de profit, în cadrul companiei integrate, în centrul de pierdere, eu o vad

tot ca ajutor de stat. Acest lucru nu va ajuta o iota la rezolvarea problemelor de legislatie europeana", a precizat

reprezentantul Consiliului Concurentei.

În opinia sa, solutia este eficientizarea companiilor. "Sa reduci costurile de care nu ai nevoie sau sa renunti la

tehnologiile care nu sunt necesare. Pâna la urma acesta este interesul nostru ca tara. Piata trebuie sa-ti spuna ca,

daca nu esti eficient, mori, asta e", a aratat Chiritoiu.

Oficialul Concurentei a oferit drept exemplu situatia din sectorul huilei, care pâna acum a necesitat ajutoare de stat

de un miliard de euro, dupa ce au fost sterse datorii, au fost acumulate unele noi, iar activele au fost mutate pe o

noua companie, care însa nu a reusit sa depaseasca stadiul de gaura neagra.

"Eu mi-as dori, cât avem presedintia (Consiliului UE - n.r.) si usile se deschid mai usor la Bruxelles, as vrea sa

scoatem contractele de capacitate, mecanismele de capacitate, care sunt parte a solutiei pe care o avem pentru

Hunedoara. Sa facem o Hunedoara mai mica, cu costuri mai mici, subventionata pentru acele momente când avem

într-adevar nevoie de ea, pâna când Romgaz sau altcineva vine si face investitii pe gaze acolo. Planul este destul

de avansat si avem sanse rezonabile, chiar daca ne va lua ceva timp", a adaugat Chiritoiu, la ZF Power Summit.

Doru Visan, secretar de stat în Ministerul Energiei, a declarat, marti, ca institutia pe care o reprezinta are în plan

reorganizarea productiei de energie prin înfiintarea unei noi companii în care sa fie incluse atât centralele pe

carbune, cât si cele hidro.

El a explicat ca România a importat din ce în ce mai multa energie în primele doua luni de iarna, ca urmare a

pretului mare de pe piata interna, iar, daca nu se regândeste structura productiei, vor fi la nesfârsit aceleasi

probleme.

"Structura actuala a productiei de energie, monocombustibil, este cea mai paguboasa. Daca nu atacam frontal, vom
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avea la nesfârsit aceleasi probleme. (...) Statul este actionar si la Hidroelectrica, si la carbune. Cea mai buna

combinatie este carbunele cu Hidroelectrica, într-o companie noua", a spus Visan.
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